

## 电子与信息学报

## JOURNAL OF ELECTRONICS & INFORMATION TECHNOLOGY

首页 | 期刊介绍 | 编 委 会 | 投稿指南 | 期刊订阅 | 联系我们 |

电子与信息学报 » 2011, Vol. 33 » Issue (3):711-716 DOI: 10.3724/SP.J.1146.2010.00493

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

## 基于修正SSIM的SAR干扰效果评估方法

韩国强 $^{*\mathbb{O} \mathbb{O}}$  李永祯 $^{\mathbb{O}}$  王雪松 $^{\mathbb{O}}$  邢世其 $^{\mathbb{O}}$  刘庆富 $^{\mathbb{O}}$ \*

<sup>①</sup>(国防科技大学电子科学与工程学院 长沙 410073) <sup>②</sup>(63892部队 洛阳 471003)

## Evaluation of Jamming Effect on SAR Based on Method of Modified Structural Similarity

Han Guo-qiang $^{@@}$  Li Yong-zhen $^{@}$  Wang Xue-song $^{@}$  Xing Shi-qi $^{@}$  Liu Qing-fu $^{@*}$ 

 $^{\odot}$ (School of Electronic Science and Engineering, National University of Defense Technology, Changsha 410073, China)  $^{20}$ (Unit 63892 of PLA, Luoyang 471003, China)

摘要

参考文献

相关文章

Download: PDF (570KB) HTML 1KB Export: BibTeX or EndNote (RIS)

Supporting Info

摘要 该文提出了一种基于修正结构相似度的合成孔径雷达干扰效果评估方法。该方法不仅巧妙地利用了结构相似度作为主客观评价的连接纽带, 而且结合梯度模与人眼视觉系统多通道特性相匹配的特点,通过非线性处理得到了修正的评估指标GSSIM。仿真结果表明,GSSIM较均方误 差、峰值信噪比及相关系数等传统评估指标具有明显的优势,不仅能够更好地反映出干扰对图像ROI的影响,而且能够与人类视觉系统保持高度 一致,进一步提升了整套评估系统的效率和准确率。

关键词: 合成孔径雷达 评估方法 干扰效果 修正结构相似度

Abstract: In this paper, an evaluation method based on modified structure similarity of jamming effects on synthetic aperture radar is proposed. This method can not only make good use of structure similarity as juncture between the subjective and the objective evaluation methods, but also utilize the character of gradient modulus which matches with the human vision system's multichannel model, eventually, the modified evaluation index named GSSIM (Gradient Structural SIMilarity) is obtained by nonlinear combination. Simulation results show that GSSIM has an obvious advantage over traditional evaluation indexes, such as MSE, PSNR, Correlation and so on. Besides reflecting the influences of jamming on Region Of Interest (ROI) in the image, it can keep identical to Human Vision System (HVS), and furthermore, it improves the efficiency and accuracy of entire evaluation system.

Keywords: SAR Evaluation methods Jamming effect Modified structural similarity

Received 2010-05-18;

本文基金:

国家自然科学基金重点项目(60802078)资助课题

通讯作者: 韩国强 Email: twhgq@163.com

引用本文:

韩国强, 李永祯, 王雪松, 邢世其, 刘庆富.基于修正SSIM的SAR干扰效果评估方法[J] 电子与信息学报, 2011,V33(3): 711-716

Han Guo-Qiang, Li Yong-Zhen, Wang Xue-Song, Xing Shi-Qi, Liu Qing-Fu.Evaluation of Jamming Effect on SAR Based on Method of Modified Structural Similarity[J] , 2011,V33(3): 711-716

链接本文:

http://jeit.ie.ac.cn/CN/10.3724/SP.J.1146.2010.00493 http://jeit.ie.ac.cn/CN/Y2011/V33/I3/711

Copyright 2010 by 电子与信息学报

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- **▶** RSS

- ▶ 韩国强
- ▶ 李永祯
- ▶ 王雪松
- ▶ 邢世其
- ▶ 刘庆富